
Statutární město Ostrava Zápis

městský obvod Plesná

rada městského obvodu

Zápis

průběhu 27. schůze rady městského obvodu

konané dne 22.01.2024

Misto konání: zasedací místnost

Předsedající: Pavel Hrbáč

Přítomno: počet členů rady — 4 (Viz. prezenční listina)

Omluveni: Petr Peterek

Neomluveni:

Zahájení: 15:30 hodin

Přestávka:

Ukončení: 17: 10 hodin

Zapisovatel: Ing. Markéta Prokešová

Návrh programu

Návrh starosty: schválit program jednání

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo 4 pro, 0 proti, 0 se zdržel/lo hlasování.

Materiál č. RMObI0577124

Zpráva starosty o plnění usnesení z 26.schůze RMOb Plesná, konané dne 08.01.2024

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0571IRMOb-Ple12226127

Materiál č. RMOb/0583/24 _

Ukončení nájmu hrobového mista č. 364 K.H

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 05721RMOb-Ple12226127



Materiál č. RMOb/0584124

Žádost o pronájem hrobového místa č. 514 U.H _

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0573IRMOb-Ple12226127

lylateriál č. RMObI0586124

Zádost o souhlas se změnou nájemce hrobového místa č. 472 K.H - - _

_

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0574IRMOb-Ple12226127

lylateriál č. RMObI0587124

Zádost o souhlas se změnou nájemce hrobového místa č. 206 K.H _ --

_

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 05751RMOb-Ple12226127

Materiál č. RMOb10588124

Dohoda o převodu nájmu hrobu č. 22 K.H - _

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0576IRMOb-Ple12226127

Materiál č. RMOb/0590124

Dohoda o převodu nájmu hrobu č. 666 K.H _

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0577/RMOb-PIe/2226127

Materiál č. RMOb/0591124

Prodloužení nájmu hrobového místa č. 296 K.H - _

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0578/RMOb-PIe/2226127

Materiál č. RMOb/0592I24

Prodloužení nájmu hrobového místa č. 131 K.H —

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0579/RMOb-PIe/2226127

Materiál č. RMOb/0569I24

SMO, magistrát- Přidělení kontejnerů na objemový odpad pro rok 2024

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0580/RMOb-PIe/2226127



Materiál č. RMOb/0570124

Předchozí souhlas RM Ostravy - bezúplatné nabytí části pozemku parc. č. 587, k.ú. Stará

Plesná

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0581IRMOb-Plé12226127

Materiál č. RMObI0571I24

Předchozí souhlas RM Ostravy - bezúplatné nabytí části pozemků parc. č. 958/1 a 959/1, k.ú.

Stará Plesná

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 05821RMOb-Plé12226127

Materiál č. RMObI0572124

SMO (magistrát) - Zásady pro budování stavenišť závěsných kontejnerů na komunální odpad

na území statutárního města Ostravy

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0583IRMOb-Plé12226127

Materiál č. RMOb10573124

ČEZ Distribuce, a.s. prostřednictvím ENPRO Energo s.r.o. - smlouva o zřízení věcného

břemene - služebnosti ke stavbě "Ostrava-Plesná 145/1, NN"

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0584IRMOb-Plé12226127

Materiál č. RMObIOS74/24

Miroslav Chrobok - zařazení MKIII. třídy č. 1 - ul. 26. dubna do "Plánu oprav komunikací

městského obvodu Plesná"

Radní projednali zařazení opravy komunikace ul. 26.dubna do plánu oprav s tím, že přijali změnu

návrhu usnesení a to doplněním Plánu oprav místních komunikací pro rok 2024 a zařazením MK III.

třídy č. 1 do “Plánu oprav komunikací městského obvodu Plesná" s prioritou dle aktuálního stavu

komunikace.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0585/RMOb-Plé12226127

Materiál č. RMObI0576124

COMMODUM, spol. s r.o. - Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 80039912023, akce: „Výstavba

hřiště Hrabek v Ostravě - Plesné“

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 05861RMOb-Plé12226127

Materiál č. RMObI0578/24

Neinvestiční účelová dotace - Spolek klub důchodců Plesná (činnost spolku v roce 2024)

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0587IRMOb-Plé12226127



Materiál č. RMObIO579/24

Termínu zápisu dětí do předškolního vzdělávání na rok 2024/2025

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 05881RMOb-Ple12226127

Materiál č. RMOb/O580/24

Roční zpráva o výsledcích finančních kontrol za rok 2023

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0589IRMOb-Ple12226127

Materiál č. RMOb/0581124

Ostravské komunikace, a.s. - Úplná uzavírka MK Karla Svobody v rámci akce "Zídka na ul.

Karla Svobody v O-Plesné u d.č. 4/25"

Radní navrhli změnu usnesení s tím, že souhlasí s požadovanou uzavírkou za podmínek, že asfaltový

koberec bude opraven v celé šíři MK - ul. Karla Svobody, spáry komunikace budou zality horkou

asfaltovou zálivkou, uzavírka MK a vedení objízdné trasy bude koordinováno se stavbou “Chodníku —

trasy A" silnice 26.dubna v k.ú. Stará Plesná a úplná uzavírka a objízdná trasa bude projednána se

Správou silnic MSK z důvodu plánované opravy povrchu silnice 26.dubna.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 059OIRMOb-Ple12226127

Materiál č. RMOb/O582/24

_ - dotaz "Studie přechodu Plesná Žižkov"

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0591IRMOb-Ple12226127

Materiál č. RMObIO585/24

Ostravské komunikace, a.vs. - Cenová nabídka na zpracování dokumentace "Přechod pro

chodce na ul. 26. dubna (Zižkov)"

Bez připomínek.

Hlasování o předloženém návrhu usnesení: hlasovalo pro 4, proti 0, zdržel/lo se O.

Bylo přijato usnesení č. 0592/RMOb-Ple12226127

Organizační záležitosti

Diskuse - Různé

Místostarosta Mgr. Roman Rajský upozornil na propadliny v ul. 26 dubna (točna na nové Plesné).

Starosta ihned telefonicky kontaktoval zástupce Ostravských komunikací a.s. s požadavkem okamžité

nápravy.

V 16:00 hodin byli Radou Mob Plesná přijati zástupci spolku Tělocvičné jednoty Sokol Ostrava — Plesná

(viz presenční listina), k projednání jejich požadavků — dotací:

Starosta Mob Plesná přivítal všechny přítomné zástupce spolku.

Slova se ujal pan Brůna, který poprosil jednatele spolku pana lV-V-k přednesení požadavků.



Jednatel — poděkoval za přijetí, dlouhodobou spolupráci, podporu TJ Sokolu a poskytnuté dotace.

Důvodem projednání je rozvíjení spolupráce — vzájemné pomoci, konkrétního řešení pomoci obce

spolku a naopak. Podotknul, že TJ Sokol se zabývá činností v rozsahu 3 odvětví — sportovní (Plesenská

stezka, badminton, podporují vesnické sportovní hry apod.), sociální — plesy, ve spolupráci s obcí

Májová Plesná, de dětí) a provoz areálů (hřiště Zižkov, údolí sokolů). Hřiště Zižkov — nákladný provoz

— jejich představa je pomoci od Mob Plesná — poskytnutí jednorázové účelové dotace na pořízení

techniky v částce 200.000 Kč na údržbu zeleně. TJ Sokol nabídnul obci pomoc a návaznost na další

spolupráci.

Starosta — dotaci rozumí, dotaz na určení techniky, co se nabízí Mob Plesná, protože pomoc při Májové

Plesné je široký pojem. Pomoc spolkům — Mob Plesná nechává spolkům „vydělávat“, mají při Májové

Plesné stánek atd., od TJ Sokol si Mob Plesná půjčuje lavičky. Doplňuje, že pomáhají Klubu důchodců,

ale Ti naopak pro TJ Sokol dělají brigádu a údajně platí nájem (dle sdělení předsedkyně spolku Klubu

důchodců), když jdou do klubovny. Důchodci platí i v prostorách DDM.

p.Bůna — byla vedena řeč, že by se spolupodíleli na nákladech (elektřina apod.)

místostarosta — dotaz na fotbal, zvednul se nájem

p.Bůna - činnost TJ Sokol — areály jsou veřejně přístupné po celý den a celý rok — mohou zahrát

volejbal, cokoli ( podotknul, že byla ukradena tenisová síť)

starosta — to jsou aktivity

p. Brůna — co se týče fotbalu, nájem se zvednul, jsou tam zavedeny náklady na vodu, na mzdy správce

atd. nájem za 1,5 hodiny činí 950 Kč, přímé nákladyjsou 1500 Kč. Původní nájem byl 500 kč. „Fotbalisté“

věděli o výši nájmu a pak nezaplatili. Výtěžky z hřiště jsou malé, klesá zájem o sportovní činnost, uvedl

příklad, kdy při turnaji hrály dvě družstva, nyníje pouze 1 skupina.

MUDr. Mach — zájem o činnost spolku není, hřiště silně prodělává

p. 2- _— dívali se na okolní nájmy- VŠB 1.000 Kč /hodinu, ceny jsou pořád přijatelné

oproti jiným cenám. Vysvětlovala fotbalistům pro navýšení ceny, vypadalo, že nemají problém, ale

dopadlo to jak to dopadlo. Vyjde výhodněji nechat hřiště otevřené pro děti. Sokol je pro lidi, aby se

rozvíjel sport, v dnešní době aktivity upadají, momentálně se hledají cesty, jak vše uchopit, Sokol má

100|etou tradici — není to o přežití — chtějí rozvíjet aktivity

starosta — dotaz na konkrétní přímé náklady

Ing. M- — výsledky hospodaření za rok 2023 — na Žižkově — náklady (platy, energie, opravy atd.)

241.000 Kč, příjmy (pronájem) 35.000 Kč

Starosta — dotaz na výši platu

Ing. M- 90 tis. Kč na mzdy, dále se platí energie, nájem hospůdky byl 5 tis. Kč, pak 4 tis. Kč a nyní

nic.

p. Z-B-— poukázala na nevhodný vjezd na hřiště Žižkov, někteří občané ani neví, že je

sportovní středisko Zižkov. V rámci spolupráce oslovili školy — mají zájem — nájem pouze za energie —

středisko by mělo být k rozvíjení vzdělávání — není to výdělečná činnost — chtějí, aby nabídnout zdarma,

ale musí středisko provozovat

starosta — nic není zadarmo — náklady jsou jasné — spolupráce spolku a obce — musí se hledat cesty,

sokol dělá svou činnost

p. ZM— děla'í ro obec, do loňských voleb, byly 2/3 kulturní komise tvořeny členy

soko u p. paní 2* _ atd.) — dělali krom sokola taky pro obec, je to časově

náročné, dělají 20 akcí za ro . ae podotkla, že z důvodu časové náročnosti již do kulturní komise

nešla. Společně se sokoly se pořádal dětský den, když pořádají akce dávají logo městského obvodu —



dávají najevo spolupráci a pokud chce obec další aktivity — pokud požádá p. Čechová (předsedkyně

Kul. Komise) nevidí vtom problém. Také poukázala na pomoc při Májové Plesné, že vždy jim Martina

dávala přehled, co mají dělat — písemně, nikdo za nimi nepřišel.

p. Jeřábek — uvedl příklad laviček při Májové Plesné — Sokolové nedělali, laviček se netkli — úklid — ráno

v 7 hodin tam byla rychlá rota —je to dobrovolnosti — nebude se poroučet, zda přijdou

p. 2- __ chtějí vědět co mají dělat

p. Jeřábek —je to otom, kdo chce — dělají sami — kdo chce přijde, ale nebude se přikazovat

Ing. N-— vrátil se ke spolupráci Mob a spolky s tím, že všichni se snaží zapojovat do spol. života, na

Májové Plesné, špatná komunikace, oslovili členy Kulturní komise, že tam jsou hasiči od rána, je dáno

tím, kde se MP pořádá — pokud se dělá dětský den, je to také otom, kde se to pořádá- MP musí někdo

řídit a koordinovat

p. Jeřábek — dotyční viděli, že se lavičky chystají — chodili tam malé děti — nechce dále rozebírat — děti

donesly lavičky, nosili fošny

p. 2- . doplnila, že vždy je to o lidech

starosta — ukončil diskusi o Májové Plesné — měl za to, když si pozval zástupce spolků (předsedy) na

úřad, že každý ví, co má dělat — je to individuální — nemyslel si, že potřebují konkrétní úkoly, poté se

vrátil k požadované dotaci 200 ti. Kč — chce konkrétně — k čemu by to mělo sloužit — podotknul, že

nemůže být s touto technikou výdělečná činnost — byl by rád, kdyby byly uvedeny konkrétní informace

(např. co a na co) - předpokládá, že technika na údržbu Zižkova a koupaliště. Pak uvedl myšlenku

týkající se užívání nájmu jako služeb — zda hodinové či paušální platby — viz DDM.

J. Brůna — konkretizoval —jedná se strojní zařízení na údržbu zeleně — křovinořez či nějaký sbírač listí

Starosta — uvést např. zahradní traktor na sekání, křovinořez atd. neuvádět značku

J. Brůna — spolupráce se složkami — spolupráce s hasiči padla

Starosta — TJ Sokol je připraven ve všeobecné rovině spolupracovat se všemi složkami — je jasné, že

spolupráce s Mob bude

J. Brůna — uvedl např., že pokud bude účast hodně lidí vrátí se zpět třeba k původnímu nájmu cca 65

Kč/1,5 hodiny včetně šaten a sprch — spolupráci se nevyhýbají a osobně by ho zajímala jména osob

sokolů, kteří při MP (lavičky) nepomáhali. Popsal věkovou strukturu členů sokola s pousmáním, že se

za chvíli přesunou do Klubu důchodců. Byly pokusy na založení fotbalových klubů pro děti, čímž by

získali do členství rodiče — pokud odejdou staří členové — mladí členové nejsou- peníze, které vydělají

použití na údržbu zařízení- ani koruna není na jejich činnost (zájezdy, autobusy atd.) - všechno je

v údržbě areálu.

Ing. M- — doplňuje k otázce spolupráce se složkami — příklad — platby Klubu důchodců — chodí na

brigády — mají vše zdarma. S hasičemi — nabídka spolupráce — zda by mohli v areálu koupaliště cvičit

— pak zhotovena dráha na pozemku p. l\/_— nabízeli možnosti — aktivity zdarma. Plánovali, že

prostor se stane veřejným prostorem, je otevřený a přístupný pro všechny — pokud by tam byly stánky

— výběr poplatků za zábor veřejného prostranství — počítají, že údolí sokolů bude k dispozici — viz

sochařské sympozium v minulosti. Dnes je to upravený prostor, osázen — aktivity musí být takové, aby

nedošlo k poškození. Na otázku techniky — traktor se sekačem — výkonný typ 3 doplňky — musí se i

sekat ručně, proto potřebují křovinořez. V minulosti traktor sokolům věnovala firma, nyní je kazový —

stále opravy, které provádějí členové sokola. Potřeba k sečení hřiště a údolí Sokolů.

Místostarosta — dotázal, že chtějí finance na techniku, vše si budou sami sekat, Mob nebude tímto

udržovat



lng. M. — sdělil, že potřebují techniku, aby si mohli sami udržovat pozemky svými silami —jednorázová

dotace — pozemky veřejnosti přístupné

Starosta — vyzval, aby si podali žádost (co a jak — formální náležitosti)

p. Brůna — poukázal na foto údolí sokolů v časopise — Ostravská Radnice

Ing. h,- — údolí se mělo původně jmenovat — park Petra Waldera

p. Brůna — Pan Walder zařídil převod majetku na Sokolů

Ing. M.— popsal historii převodu, původní vlastnictví, vztah ke spolku Orel, panu Dufalíkovi — stavbu

koupaliště v rámci akce „Z“ — převod pozemků, o který se zasloužil pan P.Walder

Starosta — nechce se zabývat majetkovými vztahy — každý má na to jiný názor

p. Brůna —je to sportovní zázemí — vybudování považuje za úspěch — pokud získají prostředky majetek

zrekonstruují, chtějí, aby hřiště mělo úroveň — porovnání hřiště VSB — kvalita hřiště je již „za zenitem“ —

poukázal na rozsah rekonstrukce hřiště Hrabek

starosta — na opravu jako je hřiště Hrabek asi TJ Sokol nedosáhne

místostarosta — doplnil — obec chtěla pozemek koupaliště koupit

p. Brůna — výše prostředků byla na to, aby si mohli koupit snad jen sekačku

starosta — debatu ukončil z důvodu názorověho střetu, Mob Plesná může koupit za znalecký posudek

p. Brůna — lng. M-— udržitelnost „sokolího údolí“ je 2 roky (návaznost na dotace)

p. Z- B-—je ráda, že se něco vybudovalo, kdyby to prodali obci, chvíli by trvalo, než by

se něco udělalo, nějak to nyní funguje, chodí tam dětí z MS a Nové Plesně — co bude za 2-3 roky —je

tam společný zájem

Ing. Čech — doplnil, že tato schůzka měla být před 3 měsíci, má dojem, že sokoli neví, co chtějí

(pozemek, traktor)

MUDr. Mach — hledá se cesta

Jednatel — doplnil, že hledali možnosti

Místostarosta — názory jsou různě —jsou Ti, kterým se to líbí a pak jsou názory občanů různě — kdo se

bude starat — kdo bude pozemky sekat — chodí lidé a ptají se co a jak — musí se najít cesta

Ing. M-— chodí jeden člověk

Starosta — bylo jich více

p. 2- B-— kdyby se v budoucnu vyjmulo ze záplavového území, dalo by se sekat — sokolu

věnu1e cas, práci, dělá vše zdarma, chtělo by to člověka na plný úvazek, ale musel by se zaplatit — opět

se vrací k otázce záplavověho území, projektu

Ing. M-— nebyli se schopni navzájem domluvit, zda se do toho půjde nebo ne —všechnoje připraveno

— výbor sokolů se nedomluvil — poukázal na protipovodňovou hráz

Jednatel — nebude se jiz resit co bylo, ale co bude —je tam udržitelnost dotace



Místostarosta — dotaz na to, zda je tam možné rozdělat oheň

Ing. M-—je tam provozní řád, je tam i ohniště

p. Brůna — polemizoval nad tím, že kdyby bylo tolik členů sokolů, co stěžovatelů

starosta —je jen pár lidí co chtějí dělat pro Plesnou a pak je zbytek cca 98 % lidí — na druhé straně

p. Brůna —je velká rivalita mezi lidmi

p. 2- I dodělává se lanový park — pro děti — mělo to být již dávno

Poté Ing. M- referoval o vesnických sportovních hrách, úhrady částky za pořádání dle propozic, které

doručí na UMOb, koupi luku a šípů (musí dodat značku a typ, které Mob plesná zakoupí).

Také požádalo hlášení rozhlasem, SMS zprávy — pro zájemce reprezentovat Mob Plesná při vesnických

hrách ve slalomu na lyžích.

Závěr

Usnesení z 27. schůze rady městského obvodu od č. usnesení 0571/RMOb-Ple/2226/27

do č. usnesení 0592IRMOb-Ple12226127 jsou nedílnou součástí tohoto zápisu.

zapisovatel/ka Ing. Markéta Prokešová Pavel Hrbáč

V Ostravě dne: 24.1.2024 předsedající

V Ostravě dne: 24.1.2024


